
  

 

 

Referat til Skolebestyrelsesmøde 

Den 8. oktober 2020 fra kl. 17.30–19.30 –på Afd. Holsted 

Tilstede: Nikolaj Næsager, Maria Sundwall, Maria Falck, Rikke Marcher, Sisse Nordling, Rikke 

Milan, Stefan Gents, Bent Andreassen, Tina Renneberg, Lisbeth Lysfeldt, Kaya, Sander og 

Stine Andersen 

Fravær: Søren Eriksen, Palle Taulov 

 
Punkter: (I) = Information, (B) = Behandling, (D) = Drøftelse 

85 - 17.30-17.35 
Godkendelse af dagsorden  

Godkendt  

86 - 17.35-17.50 
Nyt fra formand, ledelsen, 
bestyrelsesmedlemmer, 
medarbejderrepræsentanter, nyt 
fra afdelingerne 
(I) 

Ansættelser  
• 2 stk Glumsø samtaler den 26/10 (N/T, mat, trivsel): Rikke 

Milan tager med til samtalerne 
• En barsel på Holsted dansk, bio, valgfag H/D samtaler 

19/10: Sisse tager med til samtalerne 
• Der er lige ansat en pædagog på afdeling Herlufmagle 
Budget for skoleområdet  

• Ikke helt så godt som ønsket og omtalt på sidste møde. 
8oo.ooo til lejrskoler, 900.00 til ordblinde indsats, 3,7 til 
nedsættelse af UV-tid med ¼ lektion til 755 timer pr. år. 
1,5 mil som BSU kan udmønte, 1 mil til 2-voksen ordning, 
1,9 fra finansmidler i 2021, 2 mil fremrykkes fra 
finansmidler i 2021, 1,7 fremrykkes i 2022 fra 
finansmidler. 

COVID-19 – Susåskolen  

• 4 tilfælde: Glumsø- en lærer og en elever 8. klasse (2 
elever som har været hjemme hele tiden og testet positivt 
0. kl. og 8. kl.) Holsted – 1 elev fra 3. klasse. Herlufmagle 
en elev fra 4. klasse 

SFO 

• SFO – orienterer om forældrefolder som sendes ud 
sammen med indskrivningspapirerne til kommende 0. 
klasser. 

• Rønnebæksholm projektet, vil køre igen med kommende 
førskoleelever. 

Elevråd Holsted: 
• Udskolingselever ønsker at gå i REMA, dette ønsker 

bestyrelsen ikke at give tilladelse til 
• Ønske om at streetbanen bliver repareret, vendes med Elo 

– der er bestilt reparation.   
• Moduler der er delt op i to forskellige fag, er svære at få 

fagligt udbytte af. 

Elevråd Glumsø 
• Elevrådsmøder har været aflyst – pga. coronaudbrud 

• Ønske om skaterrampe 
• Klager over håndvaskene – alle armaturer bliver skiftet i 

efterårsferien. 

87 – 17.50-18.20 

Hvordan bruges forældrerådene? 
(D)  

• Maria Sundwall præsenterer tanker om hvordan 

forældrerådene kan bruges på Susåskolen. 
• Formål med samarbejdet mellem forældreråd og 

skolebestyrelsen; at skolebestyrelsen får en bedre kontakt 



  

med forældrene og får et indblik i hvad de tænker, synes 
og oplever. 

Herefter en fælles drøftelse om emnet.  

• Forslag der udarbejdes en skrivelse til nye kontaktforældre 
• At der skrives noget om hvordan klasserådene kan støtte 

op omkring klassens trivsel. 
• Kunne man sikre, at forældrerådene får tilsendt 

skolebestyrelsens referater. 
• Måske informationen på forældremøderne fra 

skolebestyrelsen, kunne være mere målrettet til at 

engagere forældrerådene. 
• Vigtigt at skolebestyrelsen gør opmærksom på at de 

repræsenterer alle forældre, og derfor kan forældrerådene 
være med til at ”spille” skolebestyrelsen bedre – ved at 
komme med deres input.  

 
 

 • Pause 
88 – 18.30-18.50 
Ønske om arbejde med 
dannelseskompetencer  

(I) 

• Der ønskes at opstarte et arbejde med at drøfte 
dannelseskompetencer lokalt på Susåskolen, som kan 
medvirke til at rammesætte elementer i dannelsen, som vi 
alt efter alderstrin ønsker at styrke barnet i.  

• Forløbet er endnu ikke fastlagt, men det skal gennem de 
næste måneder udkrystalliseres nærmere i samarbejde med 
en intern arbejdsgruppe, således det forhåbentlig kan starte 
op på skolen i januar 2021.     

• En indledende orientering af indsatsen, hvor vi gerne vil 
præsentere de første tanker om formålet og målet med 
indsatsen 
 

89 – 18.50 -19.10 

Opsamling på forældremøder 
(D) 

• Generelle tilbagemeldinger fra forældremøderne (trods der 

mangler afholdelse af 2 stk.) 
• En oplevelse af at skolebestyrelsen er blevet taget godt 

imod, der har ikke været så mange spørgsmål, men der 
har været en generel tilkendegivelse af at skolen gør det 

godt.  
• Det at have været rundt i de enkelte klasser, har givet en 

positiv kontakt. 
• COVID-19, har fyldt en del. 

 

90 – 19.10-19.20 
Investering – skabe med 
hængelås 
(B) 

• Drøftelse og beslutning om og et. hvordan låsene på 
elevskabende skal skiftes (afd. Holsted).  

• Låsene går løbende i stykker, og det koster ca. 500 kr. at 
udskifte pr. styk, samtidig har flere elever vanskeligheder 
ved det system der anvendes (låse m. drejeskive). Det 
anbefales af skolens serviceafdeling at erstatte låsene med 

pladebeslag til alm. hængelåse det koster ca. 200 kr. pr. 
stk. – vi har ca. 500 skabe på den ene afdeling.  

• Ved investering i pladebeslag, så skal der besluttes om 

elever selv skal medbringe hængelåse, hvis de ønsker et 
skab.  

 
Det besluttes at skolen stiller et skab til rådighed, og hvis 

eleverne ønsker en hængelås, skal de selv medbringe den. 

91 – 19.20-19.25 
Klumme 
(B) 

• Skolebestyrelsen har valgt fast at informere forældre via 
skriv af klumme. Klummen skrives på skift af forældre i 
bestyrelsen, således alle skrive en klumme pr. år. 

• Hvem skriver denne måneds klumme? 



  

• Det er Sisse der skriver næste klumme. 

92 – 19.25 -19.30 
Eventuelt  

Intet til eventuelt 

Punkter til kommende møder – 
næste møde 10/11 i Glumsø 

 

• Budget opfølgning ved ledelsen, samt eventuelle 
investeringsønsker. (Henrik B.)  

• Kantinedrift – status (Henrik B) 
• Ønske i forhold til kommende budgetår (ved evt. øget 

tildeling) 
• Status omkring inklusion og 20.2 (Jane) 

• Temaer til møde med BSU 17/11 
• Nedsættelse af UV-tid i spc.kl. - § 16b og almen-de §16d 
• Klumme 
• Evt. Makerspace 
 

Til møde i december/januar: Opsamling på samarbejdet med 
forældrerådene 

 


